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Wijkgenoot Edwin Rutten:
‘Met pensioen gaan? Ik weet niet 

eens hoe je dat schrijft’

Wijkagente Sandra Gilbert:
‘Politiewerk is heel 

afwisselend’

Rondleiding
door het 

Atlantikwall Museum
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De beeldengroep ‘winkelende dametjes” op het A. Diepenbrockhof werd in 
het verleden regelmatig door onbekenden van accessoires voorzien, aange-
past aan het klimaat. Recent is het koude voorjaar aanleiding geweest voor 
een nieuwe outfit.
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De beste kijk op uw wijk
 Van 
het bestuur

Het tweede kwartaal van dit jaar 
is alweer op de helft, maar van 
lekker voorjaarsweer is op dit 
moment (eind april) nog geen 
sprake. Wat mij betreft is dit niet 
zo erg want er is heel veel te 
doen in het wijkverenigingsleven 
en ook het wijkberaad vraagt 
veel aandacht.

Wat de vereniging betreft zijn we heel voorzichtig gestart 
met het houden van lezingen/presentaties.
De eerste was in maart met een film over de zandmotor 
met toelichting. De opkomst was verheugend. De zaal was 
vol met belangstellenden. 
De tweede presentatie in mei zal spectaculair zijn: “Van 
narren tot circusclowns”. Helaas komt de WijkInfo eind mei 
bij u in de bus. Te laat voor een voorpublicatie.
De maanden juni, juli en augustus slaan we even over. We 
gaan ons beraden op leuke lezingen in het najaar. Heeft u 
suggesties? Laat het ons weten.

In maart is de Algemene ledenvergadering gehouden 
met een bedroevend lage opkomst. Het vele werk dat we 
verrichten stemt kennelijk tot tevredenheid van de leden. 
Soms wil je als bestuur ook wel eens horen dat je het 
goed doet. Als het niet gaat zoals het hoort, staan de mails 
bol van op- en aanmerkingen. Volgend jaar zullen we de 
vergadering in de middag gaan houden. Wellicht trekt dat 
wat meer leden naar deze toch zo belangrijke vergadering.

Voor het bestuur zijn we op zoek naar een penningmees-
ter. Henk Maasland heeft deze functie bekleed maar heeft 
te kennen gegeven er mee te stoppen. Als interim zal hij 
lopende zaken nog afhandelen. Heeft u interesse in deze 
functie? Laat het ons weten.

Het wijkberaad heeft op dit moment de handen vol aan 
de vele berichten van omwonenden inzake de leefbaar-
heid van de wijken. Te noemen valt: de geluidsoverlast 
van motoren in de avonduren langs de Kijkduinsestraat/
Machiel Vrijenhoeklaan, de onveiligheid in het landgoed 
Meer en Bos door jongeren uit andere wijken. Hiervoor is 
o.a. handhaving en de politie ingeschakeld. Het landgoed
heeft een enorme aantrekkingskracht gehad op vogelaars
toen bekend werd dat er ijsvogels aan het broeden waren.
Ook de mandarijneenden konden zich verheugen op veel
belangstelling. Verder zijn de uilen actief aan het nestelen
in de oude bomen in het landgoed. Een zeer gevarieerde
populatie is in het bos waar te nemen. De rust is eind april
gelukkig weer enigszins hersteld.

In de maand juni wordt het 100-jarig bestaan van de 
Commissie Loosduinen gevierd. Verderop in dit blad kunt 
u het programma vinden met veel evenementen die een
bezoekje waard zijn.

Ik wens u veel leesplezier met deze keer artikelen van zeer 
uiteenlopende aard. Fijne vakantiemaanden gewenst!

Hank Hoogwout

De wijkvereniging/wijkberaad Bohemen-Waldeck-Kijkduin 
(BWK) zet zich onder meer in voor het leefbaar houden 
van uw woonomgeving. Dat wordt gedaan met een zeer 
beperkt aantal mensen die uw stem laten horen in diverse 
overlegorganen van de gemeente. Ergernissen of klachten 
worden via korte lijnen aangepakt zodat onze wijkbewoners 
een plezierig woongenot ervaren in onze wijken. 

Om dit financieel te blijven faciliteren hebben wij 
dringend behoefte aan nieuwe leden! 

De contributie is slechts € 17,50 per jaar. Via de website 
www.walboduin.nl kunt u zich met een paar klikken 
aanmelden. 
U geeft met uw lidmaatschap ons de verzekering dat we 
door kunnen gaan met de activiteiten van de vereniging en 
het wijkberaad. Dus, WORD LID!! 

   Steun uw wijkvereniging
WORD 
LID!

Geld verdienen 
    met de

Onze Wijkinfo heeft ruimte voor 
meer advertenties 

We zoeken daarom een enthousiaste medewerker die voor 
ons op provisiebasis advertenties gaat werven. 

Heb jij belangstelling om ondernemers en verenigingen 
binnen onze wijk te benaderen en ervaring op te doen als 
advertentiewerver voor de Wijkinfo? 

Voor elke advertentie die jij binnenbrengt verdien je 10% van 
de opbrengst. Onze tarieven variëren van 115 euro per jaar 
tot 1170 euro voor een hele pagina 4 x per jaar. We zullen je 
uiteraard duidelijke instructies meegeven. 

Wil je meer weten, neem dan contact op met ons secretariaat 
(zie contactgegevens hiernaast).
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Werk in de Wijk
Tekst en foto’s: Jan Hofker

Nieuw Kijkduin 
In Kijkduin-Bad gaan de bouwwerkzaam-
heden in hoog tempo door. Ook de laatste 
vier gebouwen, Tramontana, Levanter, 
Lombarde en Sirocco, hebben inmiddels 
hun hoogste punt bereikt en worden nu 
verder afgebouwd.

Links gebouw Lombarde, rechts Sirocco

De aanleg van de EeF (Entree garages en 
Fietsenstalling) gaat verrassend snel. Was 
in Wijkinfo 1 van dit jaar te zien hoe de 
vloer van de fietsenstalling werd gemaakt, 
inmiddels zit er al een dak op en krijgt 
ook de entree zijn vorm. Nog een paar 
maanden en de berg uitgegraven zand 
die nu achter het hotel ligt, kan weer 
deels worden af gegraven om een begin 
te maken met de vormgeving van het 
Deltaplein (zie ook pag. 15).

Betonstort op het dak van de EeF

Het is nog onduidelijk wat er met het 
hotelgebouw gaat gebeuren. De nieuwe 
eigenaar heeft nog niet laten weten of hij 
de oude plannen gaat uitvoeren, of dat er 
iets heel nieuws komt. In het laatste geval 
moeten er nieuwe vergunningen komen, 
met een langdurige procedure.

Stolpersteine in de Wijkselaan
Op 20 april zijn in de stoep bij Wijkselaan 1, 
met een korte ceremonie in aanwezigheid 
van familieleden en belangstellenden, 
twee Stolpersteine geplaatst ter nagedach-
tenis aan het Joodse echtpaar Albert Philipp 
en Hendrika Marianna Hirsch.

Foto: Johan Bommelé

Op de website van de Stichting Stolper-
steine staat de volgenden tekst over de 
Stolpersteine.
Stolpersteine, sinds 1992 gemaakt door de 
kunstenaar Gunter Demnig, zijn messing 
steentjes waarmee we de slachtoffers van 
het nationaal-socialisme rond en tijdens 
de Tweede Wereldoorlog herdenken. De 
messing Stolpersteine worden daarvoor 
in de stoep geplaatst voor de laatste (vrij 
gekozen) woning van de slachtoffers. 
Op elk messing steentje staat de naam 
van één slachtoffer. Daaronder staan 
het geboortejaar, plaats en datum van 
arrestatie door of namens het regime. En 
als laatste de plaats en datum waar het 
slachtoffer werd vermoord of is overleden. 
Stolpersteine zijn gedenkstenen en 
nadrukkelijk geen grafstenen. Ze helpen 
ons om na te denken over het lot van 
slachtoffers rond en tijdens de Tweede 
Wereldoorlog. Ze brengen hen opnieuw 
bijeen, als nagedachtenis aan de gezinnen 
die plotseling uit elkaar werden gerukt 
onder het nationaalsocialisme.
“Stolpersteine” is een Duitse combinatie 
van de twee woorden: stolpern (“struike-

len”) en Steine (“stenen”). Het is bedoeld 
om het gevoel te krijgen van “belemme-
ring, obstakel”. Niet letterlijk natuurlijk, 
maar wel om voorbijgangers te laten 
pauzeren en reflecteren.
Bij Noordwijkselaan 9 bevinden zich al 
wat langer 2 Stolpersteine, ter nagedach-
tenis aan het echtpaar Koenraad Huib en 
Florence Gezang, vermoord in 1943 in 
Sobibor.

HCO-gebouw
In het voormalige HCO-gebouw aan de 
Zandvoortselaan wonen inmiddels 90 
personen. De dansgroep uit Oekraïne 
bestaande uit 60 personen en een 30-tal 
andere vluchtelingen. De dansgroep was 
tot voor kort gehuisvest in het voormalige 
conservatorium en zal tot het einde van 
het voor een jaar verleende vergunning in 
Kijkduin blijven (zie ook pag. 14).

Wijkbudget
Ons stadsdeelkantoor heeft in 2021 via 
het wijkberaad aan de Stichting Bewoners-
belangen Kijkduin een budget ter beschik-
king gesteld. Dat budget is bedoeld voor 
Kijkduin, om de overlast van alle bouw-
werkzaamheden in Kijkduin-Bad enigszins 
te compenseren. SBK heeft een prijsvraag 
uitgeschreven om te bepalen aan welke 
doelen het geld besteed moest worden. 
Een drietal doelen kreeg de meeste stem-
men: banken, afvalbakken en bloemen/
bloembollen. In Wijkinfo 1 van dit jaar (ook 
te raadplegen op onze website) staat een 
nadere toelichting.
In het voorjaar lieten de bloembollen op 
diverse plaatsen zien waarom ze gekozen 
werden. 

Middenberm Kijkduinsestraat bij de M. Vrijen-
hoeklaan

Landschappelijk raamwerk Kijkduin-
Binnen
Een groot deel van het landschappelijk 
raamwerk in Kijkduin-Binnen is, in het 
kader van het Masterplan Kijkduin, klaar. 
Maar vooral het puinduin langs de Machiel 
Vrijenhoeklaan behoeft nog verbeteringen. 
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Op de noordwestpunt van het puinduin 
is een proef gestart om de begroeiing 
op orde te krijgen. De puinduinen zijn 
destijds afgedekt met een kleilaag, omdat 
afdekking met zand niet nuttig zou zijn 
geweest (zand zakt weg in puin). Klei is 
vruchtbaarder dan zand en met de klei 
is waarschijnlijk ook riet meegekomen. 
Vooral bramen en wilgen hebben van de 
vruchtbaarheid geprofiteerd. Op de foto 
is te zien dat een deel van de flank van 
het duin bij wijze van proef ontdaan is 
van de aanwezige vegetatie en dat er een 
nieuwe aanplant is van struiken en bomen. 
Om die nieuwe aanplant te beschermen 

tegen overwoekering van snelgroeiende 
gewassen, zoals bramen, zijn biologisch 
afbreekbare schijven geplaatst. Naast het 
Hemels Gewelf van James Turrell lijkt het 
wel een nieuw kunstwerk.
De trappen langs het duin worden ook 
aangepakt. Er zijn in totaal 10 trappen. 
Daarvan zijn er 4 in zo’n slechte staat, 
dat ze worden verwijderd. De overige 6 
trappen zijn of worden “op een degelijke 
en robuuste manier” vernieuwd. 

Ondergrondse infrastructuur Bohemen.
De laatste jaren is er vrijwel geen moment 
geweest of ergens in Bohemen werden 
wel stoepen en/of straten opgebroken. 
Gasaansluitingen werden vernieuwd. T-Mo-
bile legde naast de al bestaande kabels 
van Ziggo een glasvezelnet aan. Gezien de 
talloze verzakkingen in het wegdek moest 
de riolering in Bohemen-Noord worden 
vervangen en tegelijkertijd kregen wegdek 
en stoepen de nodige aanpassingen. De 
waterleidingen onder de trottoirs bleken 
niet meer te voldoen. Langs de Laan van 
Meerdervoort werd een nieuwe hoofd-

kabel voor de elektriciteitsvoorziening 
van Kijkduin aangelegd. Kortom, op de 
overige stroomkabels na, is alles onder de 
grond en aan de oppervlakte straks weer 
splinternieuw. 

Rioleringswerkzaamheden Arabislaan

Vervanging waterleiding Zilverschoonstraat

Sinds 2011 werkt de gemeente 

Den Haag aan een openbare laad-

infrastructuur voor elektrische 

personenauto’s. In 2011 werden 

de eerste 6 laadpalen in Den Haag 

geplaatst. Het aantal openbare 

laadpalen steeg in de jaren daarna 

gestaag. In 2020 stonden er al 1900 

openbare laadpalen en omdat elke 

laadpaal twee laadpunten heeft, gaat 

het dus om 3800 openbare laadpunten.

De toename was jaarlijks ongeveer 200 
palen, maar omdat de toename van het 
aantal elektrische auto’s onmiskenbaar 
was en de komende jaren nog verder 
zal toenemen, komen er nu jaarlijks 400 
openbare oplaadpalen bij.

Naar verwachting zal het uitrollen van 
openbare oplaadpalen de komende jaren 
nog verder toenemen. Immers in 2030 
moeten alle nieuw verkochte perso-
nenauto’s in Nederland emissieloos zijn. 
(In het op woensdag 27 april gepre-
senteerde klimaatplan van de regering 
staan 122 maatregelen. Eén ervan is dat 
90 miljoen euro zal worden vrijgemaakt 
om meer laadpalen in Nederland te 
kunnen plaatsen.)

Naast laadpalen zijn er in Den Haag twee 
laadpleinen aangelegd waarvan één op het 
P+R-terrein De Uithof. Ook zijn er drie snel-
laadstations gekomen. In onze wijk staat 
die aan de Laan van Meerdervoort bij de 
kruising Ockenburghstraat/Kijkduinsestraat.

Alle informatie over de laadinfrastructuur 
voor elektrische personenauto’s is te lezen 
in de raadsinformatie over dit onderwerp. 
Het laatste bijgestelde uitvoeringsplan 
openbare laadinfrastructuur voor elektrische 
personenauto’s stamt uit 2021.

De bijlage van het uitvoeringsplan is zeer 
uitgebreid en lezenswaardig. Of tik als 
zoekopdracht in uw browser: 
Elektrisch rijden Den Haag
U vindt dan alle informatie over: oplaad-
paal aanvragen, met ook een link naar 
aanvragen in geval van vve’s; de prijs van 
elektriciteit voor het opladen; locaties 
waar staan oplaadpalen; de regels voor 
elektrische oplaadpalen.

Johan Bommelé

Uitvoeringsplan laadinfrastructuur elektrische auto’s
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denken aan haar vroege jeugd in Ierland 
en raakte emotioneel, getroffen door de 
rust en sereniteit van dit doek. Daar doe je 
het voor, denk ik dan.

Heb je altijd al als schilder gewerkt? 
In de jaren 80 heb ik in Den Haag de 
avond-kunstacademie gevolgd, met als 
specialiteit grafiek en illustratie. Ik had 
echter mijn handen vol aan mijn gezin 
met 4 kinderen en werkte jarenlang in de 
verpleging en als activiteitenbegeleidster. 
Eigenlijk kreeg ik pas nadat ik stopte met 
werken weer tijd om te schilderen. En ook 
kreeg ik tijd om te reizen, en tijdens die 
reizen krijg ik dan weer ideeën voor nieuw 
werk. 

Waar gaat je volgende reis naar toe?
Mijn grote wens is om naar IJsland te 
gaan. Dat lijkt me schitterend. Maar ook 
dichterbij in het oosten van ons land is 
nog zoveel te zien. Of gewoon op het 
strand van Kijkduin. Op het strand is elke 
dag weer totaal anders qua stemming 
en kleuren. Op het ene moment een 
strakblauwe hemel en dan weer loodgrijze 
onweersluchten.

Waar kunnen we je werk zien? 
Met enige regelmaat verkoop ik een 
werk dat mensen in de galerie zien of na 
een afspraak bij mij thuis. Dat stimuleert 
natuurlijk, maar het is vooral fijn je werk 
te kunnen tonen. 
In het weekend van 17-18 juni wil ik 
daarom bij mij thuis een groots opgezet 
open huis organiseren. Voor een goede 
indruk kun je alvast even op mijn website 
https://elshoogeveen.com kijken en daar 
vind je ook de aankondiging van mijn 
tentoonstellingen. 

Richard Roemers

Hoe ga jij op zoek naar deze prachtige 
stukjes natuur? 
Ik ga regelmatig op pad met mijn foto-
toestel en maak dan foto’s van de plekjes 
die me boeien. Eind april en begin mei 
is het prachtig in het Hyacintenbos, daar 
loop ik dan naar toe en kijk goed om me 
heen, op zoek naar boeiende beelden. Ook 
de duinen bij Meijendel, het strand hier 
bij Kijkduin en de bollenvelden bij Lisse 
zijn een onuitputtelijke bron. De lucht, de 
wolken, de kleuren, het is elke dag weer 
anders. Ik ga die foto’s niet exact naschil-
deren natuurlijk. Uit de foto’s die ik maak 
haal ik de interessante details en com-
posities en breng vervolgens mijn eigen 
inbreng naar voren.

Hoe zou je je eigen stijl beschrijven? 
Mijn stijl is vooral realistisch, ik schilder de 
echte natuur, maar ik breng er toch wat 

Kunstenaars in de Wijk

Els Hoogeveen
Els Hoogeveen woont in onze wijk 

en schildert vooral natuur. Vaak zijn 

het plekjes die ze zelf kent, in de 

buurt van onze wijk, zoals Solleveld, 

het Hyacintenbos bij Ockenburg of 

onze kuststrook. Ook tijdens reizen 

naar Nieuw Zeeland of Scandinavië 

gaat ze op zoek naar inspiratie voor 

haar schilderijen. In het weekend 

van 17-18 juni houdt ze open dag 

en is haar werk bij haar thuis aan de 

Zandzeggelaan 35 te bewonderen. 

spanning in. De foto wijkt altijd af van wat 
ik maak. Ik schilder acryl op canvas, maar 
probeer verschillende technieken met 
de verf. Soms moet je er wat in wroeten 
en peuteren om structuur te krijgen, of 
gewoon met vlugge krassen, strepen en 
vlekjes de details van takjes, blaadjes of 
bloemen tot leven brengen. 

In je schilderijen lijkt niets de natuur te 
verstoren 
Klopt, ik schilder geen mensen, geen 
huizen, geen wegen, daar kies ik voor. 
Er is al zoveel drukte om ons heen. In de 
plekken die ik schilder zoek ik de rust 
en laat de stemming van de kleuren en 
geluiden op me inwerken. Blijkbaar kan ik 
via mijn werk dat gevoel aan de mensen 
geven. Zo stond er ooit een dame in een 
galerie naar een groot doek van mij te 
kijken, een heideveld in Drenthe. Ze moest 

Bollenveld Lisse 2023 Hyacintenbos Ockenburgh 2021

https://elshoogeveen.com/
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Begin dit jaar blies onze wijkgenoot 

Edwin Rutten tachtig kaarsjes uit. Met 

pensioen gaan? ‘’Ik weet niet eens 

hoe je dat schrijft’’, is zijn reactie. 

Dynamisch als altijd maakt Edwin 

samen met zijn vrouw, operazangeres 

Annett Andriesen, van elke dag iets 

bijzonders. Zijn recept voor ouder 

worden met een gezonde, positieve 

geest in een gezond lichaam? ‘’Ik heb 

een muzikaal medicijnkastje en de 

sportschool met Evert-Jan In Motion 

met het oog op functioneel bewegen”. 

De ochtend na een optreden in het Con-
certgebouw in het kader van ‘Chet Baker 
revisited’, waar Edwin Rutten als zanger 
optrad met The Jazz Orchestra of the Con-
certgebouw en de eerste dubbel-LP en -CD 
in ontvangst nam van zijn radioproductie 
uit 1979 met jazz legende Chet Baker, zit 
hij alweer fris en vrolijk op zijn praatstoel 
voor dit interview. Een kleurrijke man in 
een kleurrijke woning, een spraakwaterval 

die nooit naar woorden of verhalen hoeft 
te zoeken. Hij schudt ze moeiteloos uit zijn 
mouw. 

Ik heb weleens gedacht: “Er zijn twee 
namen die in het collectief geheugen van 
de Nederlander zitten: Johan Cruijff en 
Edwin Rutten’’. Waar komt die enorme, 
brede bekendheid vandaan? 
Nu zet je me meteen flink aan het denken, 
dat is geen makkelijke vraag. Kijk, ik 
ben er voor mijn publiek en dankzij mijn 
publiek. Het antwoord zou dus moe-
ten komen van mijn publiek, gewoon 
op straat, in de supermarkt of in een 
restaurantje in de buurt. Daar hoor ik vaak 
‘’Ik word altijd zo blij van u’’. Ik weet dat 
ik een bepaalde vrolijkheid uitstraal en 
daar maak ik mensen dus blij mee, maar 
ik vergeet daarbij nooit de andere kant 
van het bestaan. Als je elke dag spekkies 
eet, verlang je op een dag naar een zure 
bom. Het leven is als eb en vloed, het één 
bestaat niet zonder het ander. Wat betreft 
het collectief geheugen: daar zitten vooral 
veel uitspraken van Ome Willem in, zoals 
‘joepie de poepie’ en ‘grote grijze geiten-

breier’, sinds kort zelfs opgenomen in de 
Dikke van Dale, en ‘broodje poep’. Die tek-
sten werden gemaakt door een team van 
geweldige vakmensen. Ook sommige lied-
jes werden evergreens, zoals ‘Deze vuist 
op deze vuist’, waarmee elke uitzending, 
vijftien jaar lang, werd afgesloten. Hele 
families zongen thuis mee en zetten met 
z’n allen vuist op vuist. Het leukste cadeau 
voor mijn tachtigste verjaardag was dan 
ook dat ’Deze vuist op deze vuist’, gevolgd 
door ‘Lang zal hij leven’, op elk uur van die 
dag uit het carillon van Maastricht klonk. 

Heeft ‘Ome Willem’ misschien een zaadje 
geplant bij heel veel kinderen (en hun 
ouders) die daar nog steeds op gedijen? 
Toen ik door Aart Staartjes werd gevraagd 
om Ome Willem te doen voor televisie, 
had ik de doelgroep thuis zitten: twee 
jonge kinderen. Tot die kinderziel wilde ik 
mij richten, want kinderen staan wagen-
wijd open. Wat je erin krast, blijft zitten. Ik 
sprak de kinderen thuis heel rechtstreeks 
aan, plotseling recht in de camera kijkend. 
“Voeten van de bank’’ of ‘’Vingers uit je 
neus’’ was natuurlijk in veel gevallen raak, 
alsof ik echt in die huiskamer kon kijken. 
Ome Willem behandelde steeds een ander 
thema, de zaken des levens die kinderen 
bezighouden. ‘Ome Willem wordt verliefd’ 
bijvoorbeeld, of ‘Ome Willem gaat op 
zwemles’ en ‘Ome Willem gaat douchen, 
maar dan wel graag met droog water’. 
Naast de tv-uitzendingen deed ik zo’n 
honderd voorstellingen per jaar in theaters, 
buurthuizen en ziekenhuizen. Verbinding 
leggen met kinderen en hun ouders en je 
vergapen aan hun verwondering, dat vind 
ik zoiets moois en ja, dat beklijft. 

Hoe belangrijk is Ome Willem voor Edwin 
Rutten? 
Hij was en is een groot deel van de taart 
van mijn leven, maar er zijn ook veel 
andere stukken die die taart tot een 
geheel maken. Alle aspecten van mijn 
leven versterken elkaar, net zoals Annett 
en ik elkaar versterken. Ik ben behalve 
Ome Willem ook musicus, docent, presen-
tator, verteller, spreker voor bedrijven. De 
telefoon rinkelt nog steeds. Prrrr daar gaat 
ie weer, denk ik dan. Als het iets zinvols is 
waarvoor ik word gebeld, zeg ik ja. Wel wil 
ik langzamerhand iets meer ‘consumeren 
dan produceren’. Daarmee bedoel ik: ik 

Edwin Rutten: ‘Ik ben er voor mijn publiek 
en dankzij mijn publiek’ 
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laaf mij graag aan andermans talenten 
door naar voorstellingen te gaan of thuis 
een boek te lezen en een cd op te zetten 
in plaats van zelf op pad te gaan. Ik kan 
iedereen aanraden: laaf je aan andermans 
talenten, laat je verrassen, daarvoor hoef 
je vaak de wijk niet eens uit.

Wat Ome Willem kan doen voor kinderen, 
doet de musicus Edwin Rutten dat voor 
volwassenen, zoals gisteravond in het 
Concertgebouw? 
Als ik mensen weet te raken, of misschien 
moet ik zeggen ‘aan te raken’ met mijn 
verhalen en muziek op radio, tv, cd of in 
de concertzaal, kan mij dat diep ontroeren. 
Ik werd eens aangesproken door een 
conservatoriumstudent die zei dat hij door 
Ome Willem was geïnspireerd om drum-
mer te worden. Daar sta ik dan wel even 
van te kijken. En wat betreft het klassieke 
repertoire: met mijn verkorte versie van de 
Mattheuspassie heb ik menigeen kunnen 
interesseren voor die machtig mooie 
muziek. ‘’Volgende keer ga ik voor de hard 
core (volledige) versie’’ zei een jongeman 
met het uiterlijk van een rocker na afloop 
van een concert. Dat is toch prachtig? 

Wat staat er voor de nabije toekomst op 
stapel? 
‘Chet Baker revisited’ krijgt een vervolg, 
elders in het land. Dichter bij huis heb ik 
onlangs in bibliotheek Nieuw Waldeck 
een voorstelling gegeven met de minder 
bekende liedjes van Harry Bannink. Ik 
kreeg toen de tip om daarmee de theaters 

in te trekken, dus wie weet. In de Nieuwe 
Regentes bij het Koningsplein heb ik vorige 
zomer een familiejazz concert gegeven, dat 
was feest. Grote opkomst, een gevoel van 
verbinding, gratis poffertjes voor iedereen, 
het smaakte naar meer. En in YMCA Sche-
veningen heb ik een jazzconcert gezongen, 
ook zo’n fijne plek voor buurtinitiatieven. 
Je ziet daar mensen van heel diverse 
pluimage en je kunt er een daghap eten 
voor een vriendelijk prijsje. Ik wil deze stad 
eens wat beter gaan verkennen zodra ik 
wat meer tijd heb. Ik woon nu vijf jaar in 
Den Haag en heb pas één keer in de tram 
gezeten, terwijl ik dat juist zo leuk vind, 
een ritje met tram 3. En iets doen voor 
mensen die zich alleen voelen, langsgaan 
en een praatje maken, iets voorlezen, een 
foto-album bekijken, luisteren en lachen 
of een traantje wegpinken. Daar zijn in de 
wijk mooie initiatieven voor, dacht ik 

Wat maakt onze wijk mooi? 
Om te beginnen vind ik de groenvoorzie-
ning hier goed in orde, daar geniet ik van. 
De winkels en terrasjes vind ik ook prima. 
Alles is er, tot en met een goede visboer. 
En natuurlijk Villa Ockenburgh en biblio-
theek Nieuw Waldeck met allerlei culturele 
initiatieven, zo belangrijk voor de cohesie 
in de wijk. Net als dit wijkblad, haha, dat 
zeg ik niet om te vleien hoor. Naar elkaar 
omkijken, betrokkenheid bij elkaar, dat 
vind ik belangrijk. Aandacht voor de ander, 
daar gaat het om in het leven. Begin in het 
klein, want ‘in het kleinste ligt het grootste 
reeds besloten’. Kijk naar het applaus 
dat de zorgmedewerkers kregen tijdens 
corona, dat was een mooi gebaar. Nu 
moet het nog worden vertaald in politieke 
acties. Hetzelfde geldt voor onderwijs-
krachten. Dan heb ik het weer over die 
kinderziel, waar goed onderwijs zó belang-
rijk voor is. Onderwijs en cultuur, daar mag 
niet op worden bezuinigd, vind ik. 

Wat voor wijze les kunnen we leren van 
een tachtigjarige? 
Probeer de verwondering en openheid van 
een kind van negen vast te houden. Het 
leven ontrolt zich vanzelf wel met alle ups 
en downs, maar zo lang je je kunt blijven 
verwonderen, is het leven een groot avon-
tuur. Ik ga graag nog een tijdje verder met 
dat avontuur. Ik las een keer op de socials: 
‘’Edwin Rutten, lééft die nog?” Ja hoor, die 
leeft nog, volop. 

Jeannette Biesbroeck

Edwin en zijn vrouw, operazangeres Annett 
Andriesen

Ieder mens heeft 
zijn of haar verhaal
Een levensboek, voor Hagenaars en 

Hagenezen. Wellicht ook iets voor u? 

U krijgt een vriendelijke, betrouwbare 

en deskundige schrijver. Hij of zij luistert 

naar uw verhalen. Allemaal verant-

woord vrijwilligerswerk.

Sylvia (93 jaar) Bohemen
Het is een wonder dat we de oorlog hebben 
overleefd. Mijn vader was namelijk Joods 
en werkte als arts op de Caraïben. Vlak voor 
de oorlog was zijn gezin in Nederland en 
dankzij een waarschuwing van hogerhand 
is het ons gelukt om met het schip Simon 
Bolivar te ontkomen naar Curaçao. Ook op 
andere momenten heb ik heel veel geluk 
gehad, door het oog van de naald gekropen. 
Al van jongs af aan heb ik geleerd me aan te 
passen en nieuwe uitdagingen aan te gaan. 
Ik prijs me gelukkig met een rijk leven, met 
een fijn gezin en fijne familie.

Harry (77 jaar) Waldeck
Ik heb een fijn en avontuurlijk leven gehad 
en ben erg blij dat dat nu in een levensboek 
is vastgelegd. Het avontuur was in Italië. Op 
de vlucht voor de maffia terug in  Nederland, 
begonnen we met een Bruna-zaak. Liliane, 
mijn vrouw en grote liefde, is slechts 57 jaar 
geworden. Mijn dochter is geestelijk beperkt 
en ik was haar mantelzorger. Zij hield me op 
de been. Helaas is ze vorig jaar gestorven. 
Toch ga ik door. Ik ben blij met het leven dat 
ik gehad heb. Mijn motto blijft: Carpe diem!

Schrijf naar: info@haagselevensboeken.nl 
Of bel: Plony Kester: 06 4437 6092

Meer info op 

www.haagselevensboeken.nl
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Wat vind jij ervan als mensen zeggen dat 
ze de wijkagenten niet of nauwelijks op 
straat zien? 
Wij fietsen liefst zo veel mogelijk door de 
wijk. Maar naast het patrouilleren hebben 
wij ook administratieve taken op het 
bureau, en soms moeten we bijspringen in 
andere delen van ons district. Ook worden 
we opgeroepen als er 112-meldingen zijn 
waar wij toevallig net in de buurt zijn. Al 
met al fietsen we toch nog heel wat door 
de wijk, maar je moet ons maar net toeval-
lig tegenkomen. 

Waarover word je op straat zoal 
aangesproken? 
Mensen spreken mij aan over zaken als 
zwerfafval, zwerffietsen, maar ook als ze 
zich zorgen maken over iemand in de buurt, 
over mensen die eenzaam zijn of vreemd 
gedrag vertonen. Wij kunnen dan in actie 
komen of de melding doorgeven aan de 
juiste instantie. Ik merk wel dat de sociale 
controle in de loop der tijd is afgenomen. 
Daarom zeg ik: schroom nooit mij of mijn 
collega’s aan te spreken over mensen of 
dingen die aandacht behoeven. Je kunt ons 
ook mailen via www.politie.nl. Op die site 

zijn alle wijkagenten op postcode te vinden. 
En als het om iets ernstigs gaat: bel 112. 
Dan bedoel ik niet alleen als er bloed vloeit, 
maar ook als je denkt dat we iemand 
op heterdaad kunnen betrappen op een 
inbraak of een ander strafbaar feit. 

Hoe ben je bij de politie gekomen? 
Sinds 1991 ben ik bij de politie, ik was net 
18. Mijn vader was bij de politie en nu is 
mijn dochter ook bij de politie, dus je ziet: 
het zit in de familie. Ik kreeg een interne 
opleiding in Leusden. Na mijn opleiding 
werd ik als jonge agent in een ploeg gezet 
en door de meest ervaren agent wegwijs 
gemaakt. Tegenwoordig is de opleiding in 
Ypenburg, dat is niet intern, en de theorie 
wordt meteen al afgewisseld met werken 
in de praktijk. 

Moet je na je basisopleiding in de loop van 
je carrière nog andere opleidingen volgen? 
Je kennis en vaardigheden moeten altijd 
op niveau blijven. Daarom hebben we vier 
keer per jaar een Integrale Beroepsvaardig-
heidstraining. We worden dan theoretisch 
en praktisch getest op fysieke en mentale 
weerbaarheid. Daar hoort bijvoorbeeld ook 

een schiettest bij. Ik heb nog nooit een 
wapen hoeven trekken om op iemand te 
schieten, maar ik moet het wel kunnen als 
het erop aankomt. 

Wat vind je het mooiste van het 
politievak? 
‘Hulp verlenen aan hen die deze behoe-
ven’, is altijd de slogan geweest. Dat klinkt 
inmiddels nogal ouderwets, maar het geeft 
wel de essentie van ons werk aan. Ik ben 
net een paar weken op vakantie geweest 
en ik moet zeggen: toen ik thuiskwam 
had ik meteen weer zin om aan de slag te 
gaan. Het zijn heus niet altijd grote zaken 
waar we ons mee bezighouden. Soms kun 
je iets heel kleins voor iemand oplossen. 

Wat is het heftigste wat je in je werk hebt 
meegemaakt? 
De heftige zaken kom ik tegen in mijn 
functie van familieagent, die ik vervul 
naast mijn functie van wijkagent. Als fami-
lieagent hou je je bezig met een familie 
die iets ernstigs heeft meegemaakt waarbij 
geen sprake is van een misdrijf. Het gaat 
dan bijvoorbeeld om een ongeval waarbij 
iemand is omgekomen of om zelfmoord. 
Nabestaanden zitten met heel veel vragen 
en praktische problemen. Familieagenten 
proberen die nabestaanden zoveel moge-
lijk te ontzorgen.

Hoe ga je met dat familieleed om als 
mens? 
Wij worden daarin bijgestaan. Natuurlijk 
grijpt het je aan, maar als hulpverlener 
moet je het verdriet kunnen laten waar het 
is. Als je al dat verdriet steeds maar in je 
eigen rugzakje stopt, kun je op den duur 
niet meer functioneren. Ik put altijd kracht 
uit de gedachte dat ik iets voor die mensen 
heb kunnen betekenen.

Hoe zou jij jonge mensen willen stimuleren 
om bij de politie te gaan? 
De reportageserie ‘Bureau Hofstad’ heeft al 
een mooie rol gespeeld in het motiveren 
van jongeren om eens na te denken over 
een loopbaan bij de politie. Zelf zou ik 
zeggen: politiewerk is heel afwisselend, je 
kunt veel voor anderen betekenen en als 
ik door de wijk fiets, heb ik een gevoel van 
vrijheid. 

Heb je tenslotte nog een tip voor alle 
wijkbewoners? 
We willen de babbeltrucs te lijf gaan, dus: 
doe nooit zomaar de deur open als je niet 
weet wie er heeft aangebeld. 

Jeannette Biesbroeck

‘Politiewerk: heel afwisselend 
en je kunt veel voor anderen 
betekenen’
Onlangs schreef een wijkbewoner ons: ‘’Ik las in jullie blad over het afscheid van een 

wijkagent, maar ik zie nooit een wijkagent op straat’’. Een goede aanleiding om eens 

te gaan praten met Sandra Gilbert (49), wijkagent in Kijkduin en Bohemen. Met veel 

verve vertelt zij over haar werk, dat zij al ruim dertig jaar doet. 
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Sperrgebiet
In het voorjaar van 1942 werd het duin-
gebied bij Kijkduin en Scheveningen tot 
verboden gebied – Sperrgebiet - verklaard 
door de Duitsers. Duitse ingenieurs, 
bouwvakkers en soldaten legden in 
Kijkduin een uitgebreid tunnelcomplex 
aan dat zich uitstrekte van het voormalige 
pand van Hoogheemraadschap Delfland 
tot de locatie van dit museum. Een groot 
deel werd na de oorlog gesloopt voor de 
bouw van het winkelcentrum Kijkduin. De 
rest verdween onder het zand en raakte 
in verval. Sinds 2013 is een groot deel 
uitgegraven en hersteld door vrijwilligers 
van de Stichting Atlantikwall Museum.

Zelfvoorzienend
“We zijn hier in het complex ‘Wider-

Museum onder het duinzand
standsnest 67H’, onderdeel van Stütz-
punktgruppe Scheveningen” vertelt 
Alexander. “Het was een zelfvoorzienend 
complex met allerlei verschillende types 
en maten bunkers. Hier zaten
manschappen gelegerd van de Duitse 
landmacht en luchtmacht, met als belang-
rijkste taak om de zee en de lucht af te 
speuren naar vijandelijke vliegtuigen - de 
Flugwache” . En ze waren klaar om te 
schieten naar een mogelijke vijand op het 
strand”.

Alexander – zelf bouwkundige - wijst ons 
tijdens de rondleiding op de verschillende 
bouwfasen en beschrijft de verschillende 
bunkertypes. We zien woon- en slaapver-
trekken, een waterbunker met een acht 
meter diepe waterput, er zijn trappen en 
er is een nooduitgang met verroeste klim-
ijzers. Daarnaast ruimtes en koepels met 
schietgaten waar mortieren, kanonnen en 
mitrailleurs waren opgesteld. Ook is er in 
het complex een open loopgraaf te vinden 
waar je even in de buitenlucht bent.

Historische foto’s
“Na de oorlog ontbrak het aan alles, 
dus waardevolle materialen werden uit 
bunkers gesloopt. Wat achterbleef is in de 
jaren daarna volledig vergaan en verroest 
in deze vochtige ruimtes. Met de inrichting 
die je hier ziet proberen we een indruk te 
geven hoe de Duitse soldaten onder de 
grond leefden.” We zien in de slaapkamer 
stapelbedden, in de woonkamer met 
houten vloer staat een kachel en enkele 
door de Duitsers achtergelaten objecten 
zijn tentoongesteld. Historische foto’s 
completeren het verhaal.

“Begin dit jaar heeft onze stichting een 
hele set foto’s aangekocht van een Duitse 
militair die na de capitulatie van Neder-
land in 1940 hier in Kijkduin was gestatio-
neerd. Deze collectie geeft ons wat meer 
historische context.
Daarnaast zijn er gedurende de oorlog 
door andere militairen en propaganda-
fotografen veel foto’s gemaakt rondom 
Den Haag en Scheveningen. Op één van 
onze foto’s zie je bijvoorbeeld hoe een 
groepje soldaten hier in de huiskamer 
naast een geïmproviseerd kerstboompje 
de kerst vierde. Op een andere foto zie 
je Duitse officieren poserend op een 
uitkijkpunt vanwaar ze het luchtruim 
afspeurden”.

Zand erover
“Na de oorlog liet de gemeente dit complex 
onbeheerd en het raakte ernstig in verval. 
Grote stukken werden onder het zand 
begraven. Toen wij in 2013 begonnen met 
de herstelwerkzaamheden waren gedeeltes 
ingestort. We zijn met man en macht bezig 
geweest om al het zand en puin uit de 
gangen en bunkers te ruimen en tunnels 
te versterken met nieuw metselwerk. Deze 
doodlopende gang liep richting het strand, 
daar zat ooit een geschutsbunker, maar deze 
is door de kracht van de zee en de wind 
van het duin weggeslagen. Nu sluiten we 
deze gang af en dit deel wordt dan geschikt 
gemaakt als winterverblijf voor vleermuizen”.

Tastbaar bewijs
Onze Stichting is in 2005 opgericht met 
als doelstelling het publiek kennis te laten 
nemen van de Tweede Wereldoorlog en 
in het bijzonder de Atlantikwall binnen de 
grenzen van de gemeente Den Haag in al 
haar verschijningsvormen.
Tijdens Open Monumentendag in 2008 heeft 
de stichting een commandobunker geopend 
op de Badhuisweg in Scheveningen. Met ruim 
4000 bezoekers was de opening een groot 
succes. Sindsdien is het Atlantikwall museum 
aan de Badhuisweg in Scheveningen 
gevestigd. Er wordt met vrijwilligers continu 
gewerkt om de bunkers in te richten en te 
onderhouden en bij openstellingen rondlei-
dingen te verzorgen aan bezoekers.Hierdoor 
kunnen we de geschiedenis van de Tweede 
Wereldoorlog vertellen met tastbaar bewijs 
van het verleden.
Gelukkig is er voor de restauratie- en 
onderhoudswerkzaamheden projectsubsidie 
beschikbaar via de Gemeente en de Provincie 
Zuid-Holland. Samen met andere sponsoren 
erkennen zij de historische erfgoedwaarde 
van de Atlantikwall als plek waar men kan 
stilstaan bij de verschrikkingen van de oorlog.

Vrijwilligers
“We zouden graag het museum vaker 
openstellen, maar dat lukt alleen als we 
meer vrijwilligers hebben. Ik heb zelf een 
fulltimebaan en doe dit er bij vanuit mijn 

Als je het pad achter het Atlantic 

Hotel volgt en iets omhoog loopt de 

duinen in kom je bij de ingang van 

een goed verborgen bunkercomplex 

uit de Tweede Wereldoorlog. Het 

bunkercomplex in Kijkduin is van 

april tot en met oktober elke eerste 

zondag van de maand open voor 

publiek. Speciaal voor de redactie 

van de Wijkinfo opent Alexander 

Fokke - vrijwilliger bij het Atlantikwall 

Museum Den Haag en beheerder van 

deze locatie - het toegangshek voor 

een rondleiding. Achter de zware stalen 

deur ligt – diep onder het duinzand 

verscholen - een stelsel van 130 meter 

gangen die verschillende ruimtes met 

elkaar verbinden.

Alexander Fokke
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passie voor geschiedenis en mijn bouw-
kundige interesse in verdedigingswerken. 
Onze stichting is klein en heeft een harde 
kern die er veel tijd en energie in stopt. 
Voor mij is het in drukke tijden een soort 
tweede baan. Alle leden hebben zo hun 
eigen specialiteit. Sommigen zijn han-
dig en houden van klussen, sommigen 
hebben interesse in de historische foto’s en 
gevonden objecten, anderen vinden het 
geven van rondleidingen juist boeiend. We 
zijn blij met iedereen, dus meld je bij onze 
stichting als je belangstelling hebt”.

Richard Roemers

Het Atlantikwall museum – locatie Kijk-
duin is gedurende de maanden april t/m 
oktober geopend op elke eerste zondag 
van de maand van 10:00-16:00. 
Toegang liefst met reservering via de 
website www.atlantikwallmuseum.nl, 

maar gewoon langskomen kan ook.

Feest vieren!
Op verschillende manieren, zo ook via mijn columns, heb ik gesproken 

over de geschiedenis van Loosduinen. Een belangrijke gebeurtenis in deze 

geschiedenis is, dat 100 jaar geleden het dorp Loosduinen als stadsdeel 

aan Den Haag is toegevoegd en dat in die zin een soort samensmelting van 

Loosduinen en Den Haag heeft plaatsgevonden. 

Eveneens 100 jaar geleden is de Commissie Loosduinen in het leven geroepen. De 
vorenstaande twee belangrijke gebeurtenissen in de geschiedenis worden gevierd met 
alle inwoners van Loosduinen en in dat kader is een tijdelijk nieuw logo ontworpen en 
een bijzondere medaille gemaakt.   

De officiële opening van de festiviteiten vindt plaats op 10 juni 2023 om 14.00 uur. 
Hoewel nog een beetje geheim: de opening vindt plaats op het Loosduinse Hoofdplein 
en hopelijk kan onze ‘dorpsburgemeester’ Jan van Zanen daarbij aanwezig zijn.
Voorafgaand aan de officiële opening vindt een tentoonstelling plaats in het Atrium 
van het stadhuis Den Haag, van 15 mei 2023 tot en met 9 juni 2023. Deze houdt 
onder meer in dat een kas ‘Loosduinen’ symboliseert, met daarin allerlei foto’s over de 
periode 1923 – 2023. U bent van harte welkom op deze mooie tentoonstelling.

Programma festiviteiten en evenementen 
Omdat de Commissie Loosduinen niet over een echt ‘clubhuis’ beschikt, wordt in plaats 
daarvan een kas op de Molenweide geplaatst, met een knipoog naar het verleden toen 
Loosduinen nog een land- en tuinbouwdorp was.
• Er wordt een voetbaltoernooi georganiseerd en er zal tijdens de Puch-dag aandacht 

aan 100 jaar Loosduinen worden besteed.
• De winkeliersvereniging zal op het Loosduinse Hoofdplein een klassieke c.q. ‘oude’ 

automiddag organiseren en deze klassieke auto’s worden ook op Vaderdag op het 
bedrijventerrein Zichtenburg-Kerketuinen-Dekkershoek getoond.

• Voor de oudere inwoners van Loosduinen wordt een High Tea georganiseerd en zal 
samen met de organisatie ‘Verzilveren’ een tegelroute worden onthuld.

• Er is ook gedacht aan geïnteresseerden in literatuur (dichtersbijeenkomst), muziek, 
dans en cultuur. 

• In het kader van de geschiedenis van Loosduinen worden twee boeken gepresen-
teerd, een kinderboek en een boek met verhalen en foto’s van toen en nu.

• Op de werkelijke dag van samensmelting van het dorp Loosduinen met de stad Den 
Haag, d.d. 1 juli 2023, sluiten we aan bij het festival Montmartre. 

 We vieren feest bij de kas met kraampjes en natuurlijk met mooie klederdracht van 
die tijd en we hopen vanzelfsprekend op mooi weer!

• Op 2 juli 2023 worden alle festiviteiten afgesloten met een bedankje aan alle vrijwil-
ligers en kunt u genieten van drie orgelconcerten. 

 Deze orgelconcerten vinden plaats op 2-9-16 juli 2023 in de Abdijkerk. Tijdens het 
eerste concert wordt uitleg gegeven over het beroemde Abdijkerk-orgel. Er worden 
liederen gezongen en teksten voorgedragen en dit alles wordt opgeluisterd met 
orgelmuziek.

Zoals u ziet is het festiviteiten- en evenementenprogramma veelomvattend en u bent 
van harte uitgenodigd daaraan deel te nemen. Deelname aan alle activiteiten en 
evenementen is gratis, zodat iedereen daarvan kan genieten. 

Het totale programma zal via de gebruikelijke media – zoals de Posthoorn – worden 
gepubliceerd. Ook zal er worden geflyerd en worden er promotievlaggetjes in Loosdui-
nen geplaatst. En, last but not least verspreiden wij met zijn allen het programma en 
zal Facebook in dat kader ook zeker een handje helpen!

Het projectteam wenst u veel plezier.

Pjer Wijsman, 
voorzitter Commissie Loosduinen
 

Het museum heeft een open loopgraaf

In de gangen zijn de verschillende bouwfasen 
goed zichtbaar

Eén van de slaapvertrekken, opnieuw ingericht 
met stapelbedden
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Bij binnenkomst in het HCO gebouw kun je 
niet om de receptie heen. Hier waakt No 
Kidding Zorg over het wonen, welzijn en de 
veiligheid van de bewoners. Charlotte Die-
pendaal, directielid van No Kidding Zorg en 
tevens locatiemanager, leidt mij rond door 
het gebouw. Het is nog vroeg in de ochtend, 
de meeste bewoners slapen nog.

Het gebouw is van binnen ingrijpend aange-
past voor de groep dansers. De voormalige 
aula is omgetoverd tot danszaal, met een 
speciale vloer en spiegels aan de wand. 
Alles fris geschilderd in moderne kleuren, 
efficiënt ingericht met nieuwe meubels. 
Bij de ingang een vrolijke speelhoek voor 
enkele kinderen die hier wonen. Naast de 
danszaal is een nieuw betegelde douche-
ruimte ingericht met genoeg cabines en 
privacy voor iedereen.
In de keuken is alles aanwezig voor
bewoners om zelf te koken of met een grote 
groep.

‘Waren de bewoners blij met deze verhui-
zing?’– vraag ik Charlotte. ‘Eerst niet. Het 
is natuurlijk moeilijk als alles voor je wordt 
besloten. Om Oekraïne te ontvluchten 
was ook al niet hun vrije keuze. Maar het 
Conservatoriumgebouw wordt gesloopt en 
hier komt een nieuw gebouw van de ANWB. 
De gemeente moest daarom op zoek naar 
alternatieve locaties, zoals leegstaande 

United Ukrainian Ballet vindt 
thuisbasis in Kijkduin

gebouwen die zonder grote ingrijpende 
verbouwingen geschikt zijn om tijdelijk 
vluchtelingen op te vangen. Het HCO is zo’n 
gebouw, heeft de goede faciliteiten en kan 
daarmee dienen als kleinschalige tijdelijke 
opvang. Inmiddels zijn de dansers hier 
gesetteld en ze vinden het fijn”.

Charlotte toont mij de ruimtes in de kelder. 
Ik zie een wasruimte, een fietsenhok, een 
leslokaal voor Nederlandse lessen, een 
fysio-ruimte – “want dansen is topsport!” 
legt Charlotte uit. “En hier richten we 
een ‘weggeefwinkel’ in. We zamelen van 
alles in. Kleding, keukengerei, speelgoed, 
huisraad. Niet alleen voor bewoners maar 
ook voor mensen hier in de buurt die het 
moeilijk hebben. Iedereen kan iets doneren 
of iets komen uitzoeken”.
 
Wat is precies de rol van No kidding Zorg op 
deze locatie? “Wij doen het sociaal beheer 
voor de bewoners. De dansers werken bij de 
Stichting United Ukrainian Ballet, maar wij 
zorgen voor wonen en welzijn. Ons team zit 
hier elke dag en wij ondersteunen de bewo-
ners met simpele dingen zoals het maken 
van een afspraak bij de huisarts of het verta-
len van een brief. Maar onze medewerkers-

Het voormalige HCO schoolgebouw aan de Zandvoortselaan is begin dit jaar ingericht 

als onderkomen voor een groep van ruim 60 gevluchte Oekraïense balletdansers. 

Zij waren eerder in het leegstaande gebouw van het Koninklijk Conservatorium 

gehuisvest en zijn in maart naar Kijkduin verhuisd. Hier werken ze met vooraanstaande 

choreografen aan nieuwe voorstellingen die ze opvoeren in binnen- en buitenland. Om 

de wijkbewoners een indruk te geven van onze nieuwe buren ging Wijkinfo op bezoek.

zijn ook opgeleid om gesprekken te voeren 
met bewoners als deze het moeilijk hebben. 
Ze hebben huis en haard achtergelaten, 
maken zich vaak zorgen over achtergeble-
ven familie en vrienden, en moeten soms 
verliezen verwerken. Ook zorgen wij voor de 
veiligheid van onze bewoners. Wij laten hier 
niemand zomaar binnen”.

Volodymyr Tkachenko is één van de dansers 
van het Ukrainian United Ballet. Hij woont 
hier met zijn zoontje Matvej. Hij heeft 
zojuist zijn zoontje naar school gebracht in 
Leidschendam en heeft even tijd met mij te 
spreken.

“Ik was solist voor het Nationaal Ballet 
in Kharkov en had daar een dansschool 
opgericht. Toen de oorlog begon was ik in 
Berlijn. Ik was radeloos, heb me wekenlang 
teruggetrokken in een appartement, met 
de gordijnen dicht. Ik was het gevoel voor 
dag en nacht helemaal kwijt. Toen hoorde ik 
over het initiatief van de Nederlandse
prima ballerina Igone de Jongh. Zij heeft 
hier in Den Haag het United Ukrainian Ballet 
opgericht met dansers die de oorlog zijn 
ontvlucht. Ik belde mijn vriend Taras – hij 

Scene uit ‘Dancing in Defiance - Falling Angels’                                                          Foto: Altin Kaftira
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was al hier - en ik vroeg of ik kon komen. 
En dat was goed.
Ik ben blij op deze plek. De zee is dichtbij, 
de lucht is hier zuiver. De voorzieningen zijn 
prima. Mijn zoontje is hier gelukkig. Hij is 
acht jaar en voor hem zijn z’n vriendjes het 
belangrijkste. Hij heeft talent voor dansen, 
maar ja, hij houdt niet van die stretchoe-
feningen elke dag. Wel van voetbal! Elke 
dag na schooltijd - als mijn danslessen 
erop zitten - heb ik tijd om met hem te 
voetballen. Hij denkt niet aan de oorlog, en 
niet aan Oekraïne’.

Zelf mis ik Kharkov natuurlijk. Ik ken er elke 
straat, elk hoekje, en al die plekjes zijn 
verbonden met belangrijke episodes uit 
mijn leven, de herinneringen aan vriend-
schappen, aan alle dierbaren. Inmiddels zijn 
de meeste vrienden vertrokken. Alleen mijn 
ouders wonen er nog. Het idee dat mijn 
stad in puin wordt geschoten, dat één of 
andere Russische soldaat meent dat hij het 
recht heeft een bom op het huis van mijn 
vader te gooien, het maakt me razend.

Ondanks deze vreselijke oorlog kunnen 
we ons hier focussen op het dansen. We 
zijn hier met vrienden in goed gezelschap, 
we kunnen hier weer enigszins een 
normaal leven leiden en onze danscarrières 
voortzetten. We hebben een succesvolle 
tour achter de rug met optredens, niet 
alleen in Nederland maar ook in Singapore, 
in Washington en in Australië. Deze week 
vertrekt een groep naar Taiwan voor een 
aantal optredens.
 
Het ballet in Nederland en het ballet 
in Oekraïne, het is een totaal andere 
benadering. De balletcultuur bij ons thuis 
is vooral klassiek. Maar hier in Den Haag, 
jullie hebben het Nationaal Dans Theater, 
het NDT is gewoon een andere wereld! 
Het verschil lijkt niet te overbruggen maar 
het dansmanagement hier is vriendelijk, 
moedigt ons aan, helpt ons en haalt het 
beste uit ons.

Ik kende Nederland alleen als bezoeker, 
als toerist, maar nu woon ik hier en leer 
het land en de mensen kennen. Het 
is het beste land ter wereld! Iedereen 
spreekt Engels, de mensen zijn vriendelijk, 
groeten elkaar, ze hebben vertrouwen in de 
overheid, ze zijn bescheiden en hoeven niet 
perse hun rijkdom of status te tonen, zoals 
ze in Oekraïne wel graag doen. Hier kunnen 
we allemaal elkaars gelijke zijn. Ik zou hier 
wel willen blijven”.

Richard Roemers

Van diepste punt naar 
hoogste punt
Eind april wapperde de Nederlandse driekleur fier, zoals gebruikelijk in de bouw 

bij het bereiken van het hoogste punt. Met als groot verschil dat dit hoogste punt 

straks niet meer zichtbaar zal zijn. Het betreft hier de bouwwerkzaamheden voor 

de EeF (Entree en Fietsenstalling), gelegen tussen de ingang van de ondergrondse 

garage onder Nieuw Kijkduin en het NH Hotel.

Foto: G
em

eente D
en H

aag

De bouw is gestart in september 2022 en 
zal volgens verwachting eind November 
2023 worden opgeleverd. Om deze datum 
te halen wordt in de bouwvakvakantie 
doorgewerkt.
Het is een complex project, mede door de 
vele hoogteverschillen en de veelzijdig-
heid van de betonwanden. Goed zichtbaar 
op de drone-foto van de situatie op 17 
maart jl. Zeker in aanvang van de bouw 
was het moeilijk om enig herkenbaar-
heid te zien in wat het uiteindelijk zou 
moeten worden. Verder is de moeilijke 
bereikbaarheid van de bouwput een grote 
uitdaging. Ook het toegankelijk houden 
van de omliggende ondernemers en de 
bereikbaarheid van de ondergrondse 
garage vraagt de nodige aandacht. 
Vanuit de gemeente en de aannemer 
is er daarom regelmatig overleg met 
alle betrokkenen en worden eventuele 
te verwachten problemen in de kiem 
aangepakt en zo mogelijk opgelost.
In de eerste planning zou de garage-
toegang ongeveer twee weken niet 
toegankelijk zijn. Door het slim wisselen 
van de toegangs- en uitgangsweg, waar-
door er steeds over één rijbaan gereden 
kan worden, wordt dit nu waarschijnlijk 
beperkt tot enkele dagen of misschien 

zelfs tot enkele uren!
Verder valt de zwaarte van de constructie 
op, dikke kolommen en een zwaar gewa-
pende dakvloer van de fietsenstalling. 
Over een deel van dit dak moet straks 
het verkeer richting het strand kunnen 
rijden. Ook wordt van het uitgegraven 
duinzand uit de bouwput, dat nu achter 
het hotel in depot ligt, één derde weer 
gebruikt om op het dak van o.a. de 
fietsenstalling en de inrit een ‘duinland-
schap’ te kunnen creëren. Het overige 
zand in het depot wordt gebruikt voor 
latere toepassingen en duinformaties in 
het bestaande duingebied.
Ondanks de intensieve verkeersbewegin-
gen van bewoners, bouw en recrean-
ten is de overlast tot nu toe beperkt 
gebleven en hebben er geen ernstige 
ongevallen plaatsgevonden.
Na de oplevering van de EeF is de 
gemeente nog tot half 2024 druk bezig 
met het inrichten van de openbare 
ruimten in Nieuw Kijkduin.

Het is mogelijk om de bouw te volgen 
via de webcam; 
https://bit.ly/3HdGyfm

Arthur van Rijswijk
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Het is nog niet eens zo lang geleden dat 
Den Haag helemaal geen archeoloog in de 
gemeentelijke gelederen had. We hebben 
het over 1982. Eindelijk, in 1983, na 
veel heen en weer gepraat, druk van de 
toenmalige Rijksdienst voor het Oud-
heidkundig Bodemonderzoek (ROB), na 
herhaaldelijke inspraak van bestuursleden 
van de AWN (nu: Nederlandse Vereniging 
voor Archeologie), ging de politiek om, en 
was het zover, nu 40 jaar geleden. 
Als eerste Haagse gemeentelijke archeo-
loog werd Renée Magendans aangesteld. 
En gelijk was één van de eerste opgra-
vingen onder haar bewind de opgraving 
van een flinke lap grond gelegen in de 
dorpskern van Loosduinen. Het betrof 
de achtererven van de oude huizen aan 
de zeezijde van het dorp, nu langs de 
Loosduinse Hoofdstraat en het Arnold 
Spoelplein. 
Het was de tijd van grootschalige stads-
vernieuwing: in de zeventiger jaren van de 
vorige eeuw was eerst de Spuibuurt in het 
centrum aangepakt, en daarna was het de 
beurt aan het oude centrum van Loosdui-
nen. Jammer genoeg waren de huizen al 
diepgravend gesloopt, dus die informatie 
was weg. Wat restte was een strook met 
enkele tientallen water- en afvalputten; 
die is voor een groot deel opgegraven. 

Hoe zag het oude dorp eruit, voor alle 
“moderne” bouw? Eigenlijk verassend 
eenvoudig: Loosduinen bestond, naast 
het oude complex van Abdijkerk en de 
Korenaer, alleen uit een kruispunt van 
twee (overigens belangrijke) wegen: een 
zeer oude weg (duizenden jaren) tussen 
Den Haag en Monster en een weg dwars 
daarop, de verbinding tussen de kuststrook 
en het achterland, de Escampspolder (nu 
de wijk Leijenburg). Langs de zeezijde 
van de Loosduinse Hoofdstraat stond een 
reeks panden en pandjes, die in aanleg 
nog steeds de verdeling van de vroege 19e 
eeuw volgden. Het is zelfs niet moeilijk 
om die indeling op een kaart uit 1569 te 
vinden! Over een breuk met het verle-
den gesproken, die nieuwbouw… Uit de 
diverse putten kwam een flinke verza-
meling aardewerk, wat glas en een enkel 
tinnen voorwerp tevoorschijn.

De gevonden sporen wezen op een 
bebouwing ter plaatse van de putten 
vanaf het midden van de 16e eeuw. 
De oudere bebouwing van Loosdui-
nen moet zich elders bevinden (maar 
waar dan?) of was van zulke eenvoud 
(houtbouw) dat geen sporen terugge-
vonden konden worden. Misschien was 
een van de mooiste resultaten van de 
opgraving dat er op de strandwal aan 
veenwinning is gedaan, vanonder een 
stuifzandlaag. Resten van veendelven, 
met water gevulde kuilen, van voor 
1300 waren compleet verdwenen onder 
later opgebrachte grond, zodanig dat de 
16e-eeuwse bewoning er zelfs niets van 
merkte. Dit soort toegevoegde resul-
taten noemen we “bijvangst” van een 
opgraving. Ook dat er een Romeinstijdig 
akkertje is gevonden is mooi. Ongetwij-
feld hoort dit bij een boerennederzetting 
in het omveld van de Romeinse militaire 
vestiging onder het oude gemeente-
lijk kampeerterrein Ockenburgh (nu 
Roompot vakantiepark). Maar dat wisten 
de opgravers van 1983 toen nog niet, die 
opgravingen zijn van de jaren 1990.

De vondsten uit de putten gaven aan 
dat de oude Loosduiners zeker niet rijk 
waren: bijna geen glasvondsten (deze 
worden algemeen gezien als behorend 
bij rijkere huishoudens). En maar een 
paar duurdere importstukken steengoed, 
gemaakt in Keulen of daaromtrent, 
zonder tinnen deksels. Ook al weer een 
teken van relatieve armoede. Het is ver-
der treurig gesteld met de dorpsarcheo-
logie van Loosduinen: dit is zo ongeveer 
het enige wat we ervan weten…

Bij aanvang was één van de redenen 
om speciaal daar te gaan graven 
mogelijk sporen van de Hennenberg 
(een legendarisch middeleeuws slot) 
te gaan vinden. Niets van dat al: geen 
spoor te bekennen. Zelfs geen enkele 
kloostermop….. Gelukkig hebben we een 
nieuwe Hennenberg!

Bert van der Valk

Archeologie in de Wijk
De oude dorpsbewoning van Loosduinen: 
een archeologisch fragment

Verder lezen: 
J.R. Magendans en J.A. Waasdorp, 1986: 
Putten uit het verleden. Opgravingen in  
Loosduinen, Kazernestraat en Mauritshuis. 
VOM-reeks nummer 1, 50 pp. Nog wel eens 
te vinden in een kringloopwinkel. 

Uitsnede uit de kaart van Kruikius (1712). 
Bron: Hoogheemraadschap Delfland.

De gevonden putten geprojecteerd op de 
kadastrale kaart van ca. 1820 (Magendans en 
Waasdorp, 1986). 
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 Verenigingsnieuws

Het project Ogen en Oren heeft als doel 
het vergroten van de leefbaarheid in 
onze wijken. De deelnemers, de ‘Ogen 
en Oren’, kijken met een speciale blik 
naar hun buurt. Zij letten extra op wat 
er niet goed gaat. 

Dit kan gaan om de fysieke ruimte: 

verkeers overlast, niet functionerende straat-

verlichting e.d., maar ook sociale proble-

matiek, bijvoorbeeld iemand die dreigt te 

vereenzamen, kan worden gesignaleerd. 

Wijkbewoners kunnen het ‘Oog en Oor’ 

bellen of mailen om afwijkingen door te 

geven.

Bij de ‘Ogen en Oren’ gaat het om het 

signaleren en een weg zoeken voor een 

oplossing van de problematiek. Daar zijn 

veel instanties voor. 

Het project ‘Ogen en Oren’ is inmiddels 

een vast steunpunt voor het wijkberaad 

Bohmen-Waldeck-Kijkduin. 

Gesignaleerde onvolkomenheden wat 

betreft grotere projecten, zoals nieuw 

asfal teren van straten, trottoirs die scheef 

liggen, worden door het Wijk beraad onder 

de aandacht gebracht van het stads deel-

kantoor Loosduinen.

De deelnemers van Ogen en Oren 

komen 4x per jaar bij elkaar om 

ervaringen uit te wisselen. Bij dit overleg 

is een vertegenwoordiger van het 

stadsdeelkantoor aanwezig, zodat de lijnen 

met vragen zo kort mogelijk zijn.

Voor informatie en aanmelden kunt u 

contact opnemen met het kantoor van het 

wijkberaad, geopend dinsdag en donderdag 

van 09.00 tot 12.00 uur. U kunt ons 

natuurlijk ook mailen: info@waloduin.nl.

Ogen en Oren 

Wijk Deelnemer Email Telefoon
A Hank Hoogwout hankhoogwout@kpnplanet.nl 070-3256673 / 06-53729564

B André Smit alc.smit@gmail.com 070-3684501 / 06-23441037

C  Jos Cuppens j_cuppens@hotmail.com 06-20263415

D Chris Timmermans c.f.timmermans@rowend.nl 06-53292079

E Hank Hoogwout hankhoogwout@kpnplanet.nl 070-3256673

F
Michael Brijl
Nastja Duijsters

michaelbrijl@gmail.com
nastjaduijsters@cs.com

06-42570233
0703235513

G Simone Steenbergen simoneleene@hotmail.com 070-3688149

H Frits IJzendoorn fritsijzendoorn@casema.nl 070-3684061 / 06-14272398

Gerard Kulker gerardkulker@gmail.com 06-22240083

I Conny Margadant tocomargadant@gmail.com 06-14969820

J Sylvia Tempelman sylviatempelman@ziggo.nl 06-11221837

K Wilma den Heijer wilma@heijer.eu 06-42757642

L Wilma den Heijer wilma@heijer.eu 06-42757642

M  Saskia van Niekerk saskiavanniekerk20@gmail.com 06-14409240

N Wilma den Heijer a.i. wilma@heijer.eu 06-42757642

O Nettie Baak nettie.baak@gmail.com 06-37648263

P Peter Lincewicz wap.lincewicz@gmail.com 06-53361011

R Gees Hoenderken geeshoenderken@hotmail.com 070-3684904

S Hans Out ht.out@outlook.com 06-43605931

Verschijningsdata en deadlines
WijkInfo 3 en 4

WijkInfo 3
Deadline inleveren kopij: 
7 augustus 2023  
Verschijnt 1e week september 2023

WijkInfo 4
Deadline inleveren kopij: 
23 oktober 2023  
Verschijnt 1e week december 2023

AANKONDIGING

Rondje Turkije 
Lezingenserie kunstgeschiedenis in Walboduin - Najaar 2023

6 donderdagmiddagen van 14.30 tot ±16.30 uur
2, 9, 16, 23, 30 november en 7 december 2023

Locatie: Wijkgebouw Walboduin. A, Diepenbrockhof 2, 2551 KE 
Den Haag.

Kosten: € 85 voor zes lezingen.
Het is mogelijk om tussentijds in te stromen of losse lessen te 
volgen à € 20 per les.

Info en aanmelden ovv persoonsgegevens (naam, adres, tel. nr.)
Tieleke Huijbers - mjhuijbers@gmail.com - tel. 070 3932805
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Verenigingsnieuws

Colofon 
Dit gedeelte van de Wijkinfo is bestemd voor de leden van de Wijkvereniging Bohemen-Waldeck-
Kijkduin en verschijnt net als de Wijkinfo vier keer per jaar. Kopij voor het volgende nummer kan tot 
7 augustus 2023 worden aangeleverd. De kopij voor het verenigingsgedeelte kan per e-mail 
worden verzonden naar info@walboduin. nl, of per post naar het secretariaat, Alphons Diepenbrock-
hof 2, 2551 KE Den Haag. 
De redactie behoudt zich het recht voor om ingezonden berichten te weigeren, in te korten of 
tekstueel te wijzigen.

W I J K V E R E N I G I N G

— sinds 10 mei 1945 —

Welkom 
nieuwe leden!
Dhr. J. Bergers
mw. M. Kockelkoren
fam. Kok
Dhr. P. Lampert
mw. A. Verlooy
mw. J. Vink-Wellink
fam. Bamber
mw. Y. Veer

Wijk Deelnemer Email Telefoon
A Hank Hoogwout hankhoogwout@kpnplanet.nl 070-3256673 / 06-53729564

B André Smit alc.smit@gmail.com 070-3684501 / 06-23441037

C  Jos Cuppens j_cuppens@hotmail.com 06-20263415

D Chris Timmermans c.f.timmermans@rowend.nl 06-53292079

E Hank Hoogwout hankhoogwout@kpnplanet.nl 070-3256673

F
Michael Brijl
Nastja Duijsters

michaelbrijl@gmail.com
nastjaduijsters@cs.com

06-42570233
0703235513

G Simone Steenbergen simoneleene@hotmail.com 070-3688149

H Frits IJzendoorn fritsijzendoorn@casema.nl 070-3684061 / 06-14272398

Gerard Kulker gerardkulker@gmail.com 06-22240083

I Conny Margadant tocomargadant@gmail.com 06-14969820

J Sylvia Tempelman sylviatempelman@ziggo.nl 06-11221837

K Wilma den Heijer wilma@heijer.eu 06-42757642

L Wilma den Heijer wilma@heijer.eu 06-42757642

M  Saskia van Niekerk saskiavanniekerk20@gmail.com 06-14409240

N Wilma den Heijer a.i. wilma@heijer.eu 06-42757642

O Nettie Baak nettie.baak@gmail.com 06-37648263

P Peter Lincewicz wap.lincewicz@gmail.com 06-53361011

R Gees Hoenderken geeshoenderken@hotmail.com 070-3684904

S Hans Out ht.out@outlook.com 06-43605931

1. Opening en vaststelling agenda
 De voorzitter, Hank Hoogwout, opent 

de algemene ledenvergadering van de 
Wijkvereniging Bohemen-Waldeck-Kijkduin 
en heet de aanwezigen harteijk welkom.

2. Goedkeuring en vaststelling van de 
notulen van de ALV van 12 mei 2022

 Redactioneel: de notulen worden ongewij-
zigd vastgesteld, met dank aan de notulist. 

 Naar aanleiding van de notulen, voor zover 
niet geagendeerd: geen opmerkingen.

3. Goedkeuring en vaststelling concept 
jaarverslag 2022

 Het concept jaarverslag 2022 van de Wijk-
vereniging Bohemen, Waldeck en Kijkduin 
is opgenomen in Wijkinfo 1 van 2023, bij 
Verenigingsnieuws. De voorzitter stelt vast 
dat de inhoud van het concept jaarverslag 
2022 geen aanleiding geeft tot opmerkin-
gen en/of vragen.

 Besluit: onder dankzegging aan de opstel-
ler, Jan Hofker, wordt het jaarverslag 2022 
van de Wijkvereniging Bohemen-Wald-
eck-Kijkduin, goedgekeurd en vastgesteld.

 Op de website BWK www.walboduin.nl 
worden alle zaken aangaande de vereni-
ging van informatieve aard vermeld. De 
website wordt regelmatig geactualiseerd. 

4. Financiën – financieel jaarverslag 2022
 Dit verslag kan opgevraagd worden via het 

secretariaat. De jaarstukken 2022 van de 
Wijk vereniging, zijnde de winst- en verlies-
rekening en de balans zijn opgesteld door 
de penningmeester a.i., Henk Maasland. 

 De jaarstukken zijn ter vergadering uitge-
reikt en worden door de penningmeester 
a.i. toegelicht.

5. Décharge bestuur en penningmeester
 Besluit: de Algemene Ledenvergadering 

verleent het bestuur en de penning-
meester a.i. decharge voor het gevoerde 
financiële beleid 2022.

6. Bestuursverkiezing
 Het door de leden van de Wijkvereniging 

gekozen bestuur wordt gevormd door de 
navolgende leden:

 J.H.M. Hoogwout, voorzitter.
 J.H.A. van den Muijsenberg, vicevoorzitter.

Verkort verslag van de Algemene Ledenvergadering van de 
wijkvereniging, gehouden op 30 maart 2023

 H. Maasland, penningmeester a.i.
 C. van der Wacht, secretaris.
 B. van der Valk, lid.
 Volgens het rooster van aftreden, treden 

dit jaar de heren Maasland en Van der 
Valk af. De heer Bert van der Valk stelt 
zich herkiesbaar. De heer Maasland stelt 
zich niet herkiesbaar, maar heeft zich wel 
bereid verklaard om tot het moment dat 
een nieuwe penningmeester is aangetre-
den, de functie van penningmeester a.i. te 
blijven vervullen.

 Besluit: de Algemene Ledenvergadering 
van de Wijkvereniging Bohemen-Wald-
eck-Kijkduin verklaart zich akkoord met de 
herbenoeming van de heer Bert van der 
Valk tot lid van het bestuur.

 De voorzitter stelt derhalve vast dat met 
inachtneming van bovenstaand besluit 
het bestuur bij dezen, d.d. 30 maart 2023 
wederom wordt gevormd door: 

 Hank Hoogwout, Herman van den 
Muijsenberg, Cornelia van der Wacht, Henk 
Maasland en Bert van der Valk.

11. Toelichting begroting 2023 en vaststel-
ling contributie 2024

 Begroting 2023: toelichting penningmees-
ter a.i. staat op de website

 Besluit ‘Vaststelling contributie’
 De vergadering verklaart zich akkoord met 

het voorstel van het bestuur dat de contri-
butie niet wordt verhoogd. De contributie 
voor het jaar 2024 wordt vastgesteld op 
17,50 euro.

12. Rondvraag
 In antwoord op een vraag van mevrouw 

Hofker inzake het werven van nieuwe 
leden, deelt de voorzitter mee dat zodra 
nieuwe woningen worden opgeleverd, 
de ledenwerffolder wordt verspreid. Deze 
is reeds verspreid in de opgeleverde 
woningen Kijkduin-Binnen en Kijkduin-Bad 
en zal straks weer worden verspreid in 
de woningen die nu nog in aanbouw 
zijn. Mevrouw Hofker zou graag over een 
stapeltje ledenwerffolders willen beschik-
ken, zodat zij daarmee nieuwe buren kan 
benaderen. De voorzitter geeft aan dat zij 
na afloop van de vergadering een stapel-
tje ledenwerffolders aan mevrouw Hofker 
zal overhandigen en dankt mevrouw 

Hofker voor haar betrokkenheid bij het 
werven van leden voor de vereniging.

 In antwoord op een vraag van de heer 
Smit met betrekking tot de hoogte van de 
subsidie, welke in relatie staat tot het aan-
tal inwoners van het BWK-gebied, deelt 
de voorzitter mee dat de subsidie in 2020 
is verhoogd. Het bestuur heeft echter bij 
de gemeente aandacht gevraagd voor 
de situatie, dat het aantal inwoners van 
het BWK-gebied vanwege de nieuwbouw 
in Kijkduin-Binnen en Kijkduin-Bad is 
toegenomen en ook nog zal toenemen na 
oplevering van in aanbouw zijnde wonin-
gen. Ten gevolge daarvan stijgen ook de 
kosten van bijvoorbeeld het bezorgen van 
de Wijkinfo. 

 Recent is uitgeweken naar een andere 
bezorgdienst ‘Zeker Verspreid’, daar er 
vele klachten waren over het bezorgen 
van de Wijkinfo. Deze werd soms in hele 
straten niet ontvangen. De ervaringen 
met de nieuwe bezorgdienst zijn positief, 
maar de kosten van het bezorgen zijn wel 
gestegen. 

 Naar het oordeel van het bestuur dient 
de subsidie aangepast te worden op de 
stijgende kosten die mede het gevolg zijn 
van toename van het aantal inwoners.

 De penningmeester deelt ter informa-
tie mee dat voor het organiseren van 
activiteiten, b.v. door bewoners, extra 
subsidie bij de gemeente kan worden 
aangevraagd. 

 In antwoord op een vraag vanuit de 
vergadering over de perikelen omtrent 
de Bethelkerk welke nadelige gevolgen 
hebben voor Amadeus, deelt de voorzitter 
mee dat Amadeus inderdaad veel activi-
teiten organiseerde. Aan deze activiteiten 
kan/kon een ieder deelnemen en bekend 
is dat ook leden van de Wijkvereniging 
BWK daaraan deelnamen. 

Sluiting

De voorzitter dankt de aanwezigen voor het 
constructieve overleg en sluit vervolgens de 
vergadering. 

http://www.Walboduin.nl/



